
 

 

 

Vyjádření Asociace nezávislých divadel ČR k situaci Studia Alta 

 

Studio Alta oznámilo, že po 11 letech působení v soukromých industriálních halách u 
holešovického Výstaviště ukončuje svou zdejší činnost a hledá nové prostory. Důvodem je 
plánovaná demolice objektu v roce 2021, která neumožňuje dlouhodobé plánování a rozvoj 
aktivit Studia Alta. Studio Alta ve svém vyjádření apeluje na Magistrát hlavního města Prahy, 
aby pomohl hledat řešení situace. Jako Asociace nezávislých divadel ČR vyjadřujeme Studiu 
Alta plnou podporu a připojujeme se tímto k iniciativě Nové sítě.   

Celá situace kolem Studia Alta zároveň poukazuje na tristní situaci s prostory, ve kterých 
nezávislá divadla působí, a na problémy, se kterými se potýkají. Divadla mají jako 
provozovatelé svých prostor minimální veřejnou podporu a velice špatné podmínky pro 
fungování. Přitom nad rámec vlastní hlavní činnosti tyto prostory velmi často přebírají úlohu 
státní správy či samosprávy a podporuj inovativní kulturní projekty, které by jinak neměly 
šanci na realizaci. 

Nezávislé umění jako druhý pilíř české a evropské kultury trpí dlouhodobým 
podfinancováním. Provoz nezávislých divadelních domů a prostor je zásadní platformou pro 
uvádění moderního scénického umění, které chybí dostatek investičních a provozních 
prostředků pro důstojné pracovní podmínky a rozvoj.  

 

V Praze dne 14. 11. 2019 

 

Rada Asociace nezávislých divadel ČR: 

Štěpán Kubišta – předseda 
Lenka Havlíková – 1. místopředsedkyně 
Jan Žůrek – 2. místopředseda 
Petr Prokop – člen Rady 
Ivo Kristián Kubák – člen Rady 

 


